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Zápis jednání Výkonného výboru ČAS, které se konalo 26. května 2025 ONLINE 

 
Přítomni za VV: Petr Bartoš, Simona Beerová, Martin Černický, Jan Dvořák, Soňa Ehlerová, Zbyněk Henzl, 

Kateřina Hoňková, Jaroslav Liška, Petr Sobotka, Lenka Soumarová, Pavel Suchan, Vladislav Slezák, Karel 

Trutnovský. Revizoři: Radek Dřevěný, Jaromír Jindra. Omluven: Jakub Rozehnal. Hosté: Skala, Tylšar, Jíra 

(všichni k bodu 3).  

 

 

1. Důsledky sjezdu 2025 

Sobotka pomocí datové schránky informoval rejstříkový soud o nových stanovách ČAS a průběhu sjezdu. 

Stanovy i zápis ze sjezdu jsou nyní zveřejněny ve spolkovém rejstříku ve sbírce listin. V tuto chvíli probíhá do 

rejstříku jmenný zápis nové předsedkyně ČAS a celé Revizní komise. K tomu jsou zapotřebí souhlasy dotčených 

osob doložené ověřeným podpisem. Nejpozději do poloviny června by mělo být vše hotovo. Poté dojde ke 

zřízení přístupu nové předsedkyně do datové schránky ČAS a i dalších funkcionářů k bankovním účtům ČAS. 

26. května dopoledne proběhla krátká online schůzka Dvořák, Dřevěný, Kopanicová, Sobotka, ohledně vedení 

účetnictví ČAS. Vzhledem ke konci ve funkci člena revizní komise byl odebrán přístup Jana Kožuška k datové 

schránce ČAS. Revizní komise zvolila svým předsedou Dřevěného. Černický jako člen VV pověřený stykem se 

složkami bude mít přístup do členské databáze (zřídí Sobotka). Dvořák a Liška začnou pracovat na uvedení 

Jednacího a organizačního řádu do souladu s novými stanovami. 

 

2. Agenda VV 

VV dokončil rozdělení agendy. Stručný přehled agendy sekretariátu, VV ČAS a určení odpovědnosti platné od 

27. dubna 2025 je v příloze zápisu. Toto rozdělení není konečné a bude se v případě potřeby průběžně měnit se 

změnou agendy ČAS a přicházejícími novými projekty a akcemi. Sobotka upozornil na archiv ČAS v Ondřejově, 

ke kterému má přístup bývalý člen VV Scheirich. Suchan upozornil, že má u sebe účetní doklady z let 2010-

2019. Dvořák a Bartoš navštíví archiv v srpnu, prohlédnou, zda obsahuje důležité dokumenty a převezou tam 

účetní doklady od Suchana. VV zřídil pracovní skupinu pro mládež pod vedením Bartoše.  

 

3. Pozemek ČAS 

Petr Skala a Martin Tylšar prezentovali svůj nápad na zřízení robotické observatoře. Tu by bylo možné 

rozšiřovat a nabízet prostor pro další dalekohledy členů ČAS. Jíra upozornil i na další možné zájemce o využití 

pozemku a také na to, aby VV informoval všechny členy ČAS, protože někteří z nich by mohli přijít s dalšími 

nápady. Bartoš upozornil, že jakýkoli projekt, který se bude realizovat, musí být pod kontrolou ČAS. Dřevěný, 

Bartoš, Henzl a další upozornili na specifické vlastnosti pozemku, jeho funkci v územním plánu, ekologický 

aspekt lokality, nepřítomnost inženýrských sítí apod. VV ustavil pracovní skupinu pro využití pozemku a do 

jejího čela zvolil Henzla. Skupina v prvním kroku prověří možnosti rozvoje pozemku a informace předloží na 

příštím jednání VV ČAS. 

 

4. Muzeum astronomie 

Bartoš představil záměr vybudovat expozici astronomie Táborska a Čech v muzeu Barokního dvoru Borotín. 

Realizátorem projektu je Hvězdárna Fr. Pešty Sezimovo Ústí. Spolupracující organizace: Barokní dvůr Borotín, 

Skupina pro historii astronomie ČAS, Jihočeská pobočka ČAS. Na přípravě expozice se již pracuje a je 

shromážděna řada exponátů. VV záměr podporuje.  

 

 

Příští schůze VV ČAS se uskuteční 17. 6. 2025 od 14:00 v Astronomickém ústavu AV v Praze na Spořilově. 

 

Zapsal Sobotka, zápis schválil VV elektronickým hlasováním. 


